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Referat bestyrelsesmøde d. 13.11.23 kl. 10.00 – 15.30 
 
Sted: Severin, Middelfart  

Deltagere: Vivi Terp, Mads Edwards, Søren Romar, Michael H. Knudsen, Henrik West, Janne G. 

Mortensen 

Afbud:  

Gæst: Rasmus, pædagogstuderende fra Aabenraa Seminarium, Tilknyttet hos Herberget Al-

berta & Huset Alma 

Fra Sekretariatet: Kirstine Bach Storgaard (referent) 

 

Rasmus der var med som gæst blev budt velkommen og Mads fortalte kort om fortrolighed un-

der bestyrelsesmøderne. 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt. 

 

2. Godkendelse referat møde 8. september 2023 

Godkendt. 

 

3. Siden sidst 

Henrik Vest, Dalshoffsminde fortalte, at de hos Dalhoffsminde har haft besøg af Social-

tilsyn Midt, som havde fokus på arbejdsdusør. Der var kort drøftelser vedr. problema-

tikken og lovgivningen omkring arbejdsdusør. 

Anslået udbetaler 6-7% af SBH’s medlemmer arbejdsdusør. 

Der var drøftelser vedr. SANDS arbejde ift.. at hjælpe borgere der bliver / føler sig 

presset af kommunerne. 

 

Mads Edwards, Center Bøgely: Den nye reform slår allerede igennem. Center Bøgely 

har aftalt takst med Varde Kommune, men ser en problematik ift.. hvordan priser afta-

les.  

Punktet føjes til dagsorden som særskilt punkt. 

 

SAND har været forbi hos Center Bøgely på besøg ifm.. at de gerne vil have en afdeling 

op at stå i området.  

 

Janne G. Mortensen, Blå Kors hjemmet Hobro: Øget forespørgsel på §107. Oplever flere 

afslag i forbindelse med udflytning. 

 

Michael H. Knudsen, Roskildehjemmet: Oplever at borgere fra Frederiksberg Kommune 

modtager boligtilbud. Bøvler med indskudslån og flyttelån hos Roskilde Kommune. Ser 

stigning i ældregruppen hvor kommunen betaler. Der bliver opfordret til at finde alter-

nativer, hvis der ikke er problematikker udover husvildhed. 
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4. Indkomne forslag / henvendelser 

a. Henvendelse fra WeShelter problematikker i forbindelse med LGBT+ personer: 

I WeShelter er målgruppen af hjemløse og udsatte LGBT+ personer i de senere 

år blevet mere synlige i vores arbejde på herberger og væresteder. Her fortæller 

de om psykisk mistrivsel, om ikke at have tætte relationer og om ikke at passe 

ind, når de har søgt hjælp og støtte på institutioner og tilbud.  

 

Der er desværre også de udsatte og hjemløse LGBT+ personer, der udsættes for 

diskrimination og oplever manglende forståelse for deres særlige udfordringer i 

mødet med hjælpesystemet. Nogle har endda oplevet vold og krænkelser. Det er 

på alle måder uværdigt og forkert.  

 

Fortællingerne fra de udsatte og hjemløse LGBT+ personer understøttes af erfa-

ringer blandt fagpersoner i feltet.  

 

WeShelter har i de sidste år derfor etableret en række nye initiativer for mål-

gruppen, herunder: 

 

- Peer2peer-baseret frivillig-indsats (ensomhedsbekæmpelse) 

- Netværk for fagpersoner der møder målgruppen i deres arbejde (fagligt løft) 

- Panel af erfaringseksperter (for at give stemme til målgruppen)  

 

Hvis du/I kunne tænke dig et oplæg om det hele fra os på et SBH-seminar eller 

årsmøde, så stiller vi gerne op. Jeg tænker, at vi kan dele både erfaringer fra 

vores arbejde og anbefalinger til ledere og praktikere. 

 

Du kan læse mere om vores indsatser her: https://weshelter.dk/lgbt/ 

 

Henvendelse blev drøftet og det blev besluttet at tage emnet med som en mulig-

hed til programmet ved årsmødet i 2024 3.-4. oktober. 

Der var enighed om, at det er et område der vil blive mere fokus på. 

Behandles yderligere i forbindelse med planlægning af årsmødet. 

 

b. Vejen Kommune orienteringsbrev vedr. selvmøderprincippet v. Mads 

Bilag: Orienteringsbrev Vejen Kommune 

 

Drøftelser vedr. kommunens fortolkning af selvmøderprincippet inkl. overvejel-

ser i forhold til at indbringe spørgsmålet overfor Ministeriet / Socialstyrelsen. 

 

Det fremgår af tidligere og nuværende lovgivning, at unge under 24 år ikke bør 

opholde sig på et forsorgshjem, hvis der findes andre muligheder – og der har 

jeg ikke set samme udfarende praksis. 

https://weshelter.dk/lgbt/
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Der var drøftelser vedr. problematikken omkring unge under 24 år. 

 

Søren pointerede, at formuleringen: 

”Hvis borgeren ikke har været i kontakt med Vejen kommune, Handicap og Soci-

alpsykiatri forinden indskrivningen hos jer, har vi mulighed for at afvise indskriv-

ningen, hvis vi vurderer at kunne tilbyde borgeren den nødvendige støtte, som 

borgeren kunne have behov for.” er decideret ulovlig. 

 

Der var enighed om, at Mads tager kontakt til Ministeriet og går videre med ori-

enteringsbrevet.  

 

5. Udvalg, nationale arbejdsgrupper og mødefora 

 

a. Møder Ministeriet 

Der har ikke været formelle møder, men Søren er jævnligt i dialog med Ministe-

riet i forskellige sammenhænge.  

Mads genopfriskede, at der er et hængeparti ifm.. husorden. 

 

Til senere dialog:  

Styrelsen for patientsikkerhed – her skal afklares SBH’s holdning er 

 

b. LOCHI og SAND 

Søren har kort været i kontakt med Jakob May, men der har ikke været afholdt 

formelle møder. 

 

Hængeparti med pixi-udgave omkring klagevejledning. Der arbejdes forsat på 

sagen og det blev aftalt, at SBH får fremsendt materiale, når der foreligger no-

get. 

 

c. Det nationale Partnerskab vedr. ny hjemløsereform – status og sidste nyt 

Næste møde er fastsat til 21. november. 

 

Søren kommenterede kort på arbejdet i den arbejdsarenaen vedr. ophold på 

110, hvor han sidder med.  

Vivi orienterede om, at VIVE har været forbi hos Herberget Alberta & Huset Alma 

og Sønderborg Kommune med henblik på undersøgelse vedr. hvornår en bolig 

bliver til et hjem. 

 

Konkrete problemstillinger der skal bruges videre ved mødet: 

Fokus på hvornår en bolig bliver til et hjem ifbm. etablering i egen bolig med 

gardiner osv., hvor et beløb op måske 5.000, - kan gøre en stor forskel. 

 

d. Følgegruppe Ekspert udvalg specialiseret område – orientering fra møde 

Vivi og Søren sidder med og supplerer hinanden med deltagelse ved møderne. 
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Ved følgegruppemøderne deltager ca. 40-50 repræsentanter fra området og der 

sidder et panel af 4-5 eksperter. Varighed er som regel ca. 3 timer. 

Et kan være svært at komme til orde ved møderne, hvor der alt i alt arbejdes 

indenfor et meget bredt område. 

 

Mødet er blevet udsat til 14. november, hvor ingen fra bestyrelsen desværre har 

mulighed for at deltage. 

Der er mulighed for at indsende kommentarer. 

Følgegruppen er væsentlig og paragraf 110 området er på dagsordenen. 

 

e. Dialogmøde (Socialstyrelsen, KL, SAND mv.) – status og sidste nyt 

Næste møde er 11. marts 2024. 

 

6. Indkomne lovforslag i høring 

Ingen punkter til behandling. 

 

7. Handleplan / strategi 

Bilag: Strategi og handleplan, Arbejds- og handlingsplan og Årshjul, forslag plan Linke-

dIn opslag, 

 

a. Gennemgang og opdatering af handleplan fra april 2022 

 

Årshjul, strategi og handleplan blev kort gennemgået ved mødet 8. september. 

Til nærmere diskussion og gennemgang: 

• Samarbejdspartnere 

Der var drøftelserne vedr. samarbejdspartnere og der blev udarbejdet 

opdateret oversigt.  

Se oversigt i vedlagte bilag. 

• Kommunikation 

Det blev besluttet at arbejde ud fra det fremsendte forslag til opslag og 

tilstedeværelse på LinkedIn. 

 

Opslag i forlængelse af bestyrelsesmøde: 

Bestyrelsesmøde hvor der bl.a. en af de udfordringer vi allerede nu kan 

mærke er etableringsydelse og indskudslån, som er et område vi skal 

have undersøgt nærmere.  

Vi oplever forskellig praksis på området, som er en barriere for at refor-

men kan implementeres og udføres i praksis. 

 

Opslag sendes til Mads for godkendelse. 

 

8. Aktiviteter 2023 
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a. Årsmøde 4. – 5. oktober/ Munkebjerg 

Bilag: Evakuering 

 

Opsamling og evaluering 

Evalueringen blev gennemgået.  

Generelt ligger tilfredsheden med oplæggene lidt lavere end tidligere. Oplægget 

med ministeriet scorede højest. 

Der blev evalueret på processen med at få programmet på plads. Herunder 

kendskab til oplægsholderne og opbygningen af programmet. 

 

Det blev aftalt, at der skal rundsendes mail til ALLE med opfordring til indsende 

forslag til emner / indhold inkl. datoer. Mailen rundsendes efter Ledernetværket 

inkl. en julehilsen. 

 

Årsmøde 2024 er planlagt til 3.- 4. oktober (torsdag-fredag) hos Hotel Legoland. 

 

Årsmøde 2025:  

Munkebjerg spørger på muligheden. 

Skal det være i oktober er deres eneste mulighed 9.-10. oktober (torsdag-fredag 

i uge 41) 

 

Der foretages forhåndsbooking hos Munkebjerg. 

 

Generalforsamling forslag til emner: 

AI 

 

b. Ledernetværk 

i. Ledernetværk 12-12 møde 7. - 8. december / Hovedstadsområdet 

Glostrup Parkhotel er booket. 

 

Der er pr. 13/11 24 tilmeldte. 

Der udsendes reminder med OBS på indsendelse af emner 30, november 

og vedr. tilmeldingsfrist 19. november. 

Vedr. emner: Fx hvis der er eksempler på forventning- / orienteringsskri-

velser fra kommuner eller andre i forbindelse med den nye reform. 

 

Program: 

KL og Ministeriet deltager med drøftelser omkring reformen 

SAND deltager ved Ask og deres nye jurist  

 

Dagsorden selve ledernetværket: 

Den nye reform 

Takster vedr. nye bostøttemetoder 

Orientering og tilbagemelding fra møde Det Nationale Partnerskab 
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Årsmøde 2024 emner 

Pladsoversigten 

 

Punkter specifikt til Ministeriet: 

Husorden – eksempel: Det har en konsekvens hvis beboeren ikke vil af-

lægge urinprøve. 

Indskudslån og etableringshjælp 

Arbejdsdusør – hvad er op og ned 

Mellem-kommunal finansiering ifht.  

Regler for takst på §85a, herunder om man skal godkendes til §85a. 

Finansiering af natvarmestuer 

 

Søren kontakter KL og Ministeriet med henblik nærmere aftale omkring 

tidspunkt samt punkter til diskussion. 

 

c. Medarbejdernetværk 

i. Pga. arbejdspres har der desværre ikke været tid til at arbejde videre 

med at få planlagt noget for Vest. 

Næste skridt: Rundsende mail til medarbejderrepræsentanterne med op-

fordring til at henvende sig hvis man har lyst til at afvikle arrangement / 

medarbejdernetværk. 

Janne aftaler nærmere med sekretariatet. 

 

9. Økonomi v. Søren 

a. Status pr. 31. oktober 

Økonomien blev gennemgået. 

 

OBS! Ved årsafslutning skal de 25.000, - der er hensat til samarbejde med 

SAND indskrives i regnskabet. 

 

 

 

10.  Næste møde 

Bilag: Årshjul bestyrelsen 

 

Tid: 15. januar kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Online 

 

Dagsorden tilgår ca. 1 uge inden mødet. Punkter til dagsorden – udover de faste, 

kan løbende fremsendes til sekretariatet. 

 

11.  Eventuelt 

 

Takster / priser jf. kommentar under ”Siden sidst” 
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Der var drøftelser vedr. takster i forbindelse med de forskellige områder – fx §110 

overfor §85.  

 

Det blev aftalt, at der skal tages kontakt til Socialtilsynet for et officielt svar vedr. pro-

blematikken. 

Herudover kontakter Mads Socialtilsyn Midt for at høre nærmere. 

 

 

 


